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Dnia 15.1.2025r. 

 

Rada Gminy Istebna 

Radni-Sesja 

Protokół XII/2024 

XII Sesja Rady Gminy w dniu 19 grudnia 2024 

Miejsce posiedzenia: Gminny Ośrodek Kultury 

Obrady rozpoczęto 19 grudnia 2024 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:28 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Magdalena Gazur 

2. Damian Izba 

3. Barbara Kubas 

4. Hubert Kukuczka 

5. Elżbieta Legierska 

6. Piotr Lipowski 

7. Kazimierz Łacek 

8. Ewa  Macoszek-Dragon 

9. Władysław Małyjurek 

10. Bartłomiej Mucha 

11. Magdalena Mucha 

12. Agnieszka Sikora 

13. Zbigniew Wałach 

14. Jadwiga Waszut 

  

  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Dzień dobry. Przewodnicząca Rady Gminy Istebna informuje, że obrady Rady Gminy są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Zarejestrowane w czasie obrad informacje są publicznie dostępne, nie ma możliwości ich 

usuwania lub cenzurowania. Dlatego należy zwrócić szczególną uwagę na treść wypowiedzi, 

ponieważ istnieje możliwość naruszenia dóbr osobistych, na przykład poprzez ujawnienie 

danych osób fizycznych nieuczestniczących w obradach. Szczegółowe informacje dotyczące 
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przetwarzania danych osobowych dostępne są na sali obrad oraz na stronie internetowej 

www.istebna.eu w zakładce ochrona danych osobowych. Otwieram XII Sesję Rady Gminy 

Istebna. Jak widzimy dzisiaj znajdujemy się w innym miejscu niż dotychczas obradowaliśmy. 

Jesteśmy w świeżo wyremontowanym GOK-u i również jest to nasza ostatnia sesja w tym 

starym roku. Jest to sesja świąteczna. A zatem też tradycją tutaj jest to, że ubieramy się w 

nasze stroje regionalne, żeby ten akcent świąteczny i uroczysty jeszcze bardziej podkreślić. 

Tutaj na prośbę Pana wójta po przywitaniu gości Pan wójt prosi, będzie prosił o dwa słowa 

jeszcze przed rozpoczęciem już całkiem naszych obrad. A ja chcę przywitać dzisiaj na naszej 

sesji Pana wójta Stanisława Legierskiego. Panią zastępcę, Panią Klaudię Pasterny. Panią 

sekretarz, panią Grażynę Szalbot. Panią skarbnik, panią Bronisławę Fiedor. Wszystkich 

kierowników referatów Urzędu Gminy Istebna witam serdecznie. Witam sołtysów wsi 

Jaworzynka i sołtysa wsi Koniaków. Witam nasz nadzór prawny dzisiaj w obecności Pana 

Tomasza Szkaradnika. Witam pracowników biura rady, którzy wspomagają nas zawsze od 

strony technicznej tutaj przy tych obradach. Witam wszystkie Panie i Panów radnych. Pani 

również dziękuję tu za podpowiedź. Witam Pana radnego potężnego Leszka Bujoka. Bardzo 

nam miło za obecnie. Oddaję Panie wójcie głos.  

 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

- W zeszłym tygodniu miałem przyjemność, zaszczyt uczestniczyć w konferencji podsumowującej 

rozdanie nagród i wyróżnień w różnych kategoriach Koalicji Marek Ziem Górskich. Są to 

samorządy z Podhala, Żywiecczyzny i Beskidów. Sam osobiście uczestnicząc w tym, a wcześniej 

zgłaszając kandydaturę naszego mieszkańca, co więcej, naszego radnego Zbyszka Wałacha. Nie 

miałem cienia wątpliwości, że ta kandydatura jak najbardziej pasuje do tego wyróżnienia i tak się 

też stało. Szanowni Państwo, Zbyszku, dzisiaj na tej uroczystej sesji chciałbym ci wręczyć tą 

statuetkę i dyplom. Zostałeś laureatem kategorii osobowość Ziem Górskiej. Wielkie, wielkie 

gratulacje. [oklaski] Pani przewodnicząca proszę bardzo. Dziękuję za uwagę. [oklaski] [śpiew]  

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Takim miłym akcentem mogliśmy dzisiaj również rozpocząć jeszcze naszą sesję. Witam również 

Panią dyrektor GOK-u, gospodyni tutaj tego miejsca, Panią Łucję Dusek. Przechodzimy do punktu 

drugiego. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 
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2. Przedstawienie porządku obrad. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Przedstawienie porządku obrad. Proponuję do porządku obrad dodanie trzech nowych punktów, 

które za chwilkę wyświetlą się nam na naszym ekranie. Proponuję również, żeby po przeczytaniu 

pierwszego punktu przystąpić do głosowania, tak żeby one się nam chronologicznie mogły w 

nasz porządek obrad wpleść. Tak więc pierwszym punktem, który dodamy będzie głosowanie 

Zmiana do porządku obrad poprzez dodanie po punkcie podjęcie uchwały w sprawie zmian 

budżetu Gminy Istebna na rok 2024 nowego punktu w brzmieniu podjęcie uchwały w sprawie 

ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2024. Bardzo proszę 

radnych o przystąpienie do głosowania. Dziękuję. Informuję, że dwunastu radnych jest za 

przyjęciem tego punktu do porządku obrad. Kolejnym punktem, który przyjmiemy dzisiaj będzie 

zmiana do porządku obrad poprzez dodanie po punkcie podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na złożenie wniosku o wygaszenie trwałego zarządu na nieruchomości nowego punktu w 

brzmieniu. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu 

poprzez udzielenie dotacji celowej w wysokości 150 tysięcy złotych z przeznaczeniem na 

realizację zadania pod nazwą projekt przebudowy drogi wojewódzkiej numer 943 od kilometra 

4+550 do kilometra 6+610 w Koniakowie na odcinku Centrum Pietraszyna. Bardzo proszę 

radnych o przystąpienie do głosowania. Dziękuję informuję, że 12 radnych jest za przyjęciem 

tego punktu. Kolejnym trzecim punktem będzie zmiana do porządku obrad poprzez dodanie po 

punkcie w brzmieniu podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej w wysokości 150 tysięcy złotych z przeznaczeniem 

na realizację zadania pod nazwą projekt przebudowy drogi wojewódzkiej numer 943 od 

kilometra 4+550 do kilometra 6+610 w Koniakowie na odcinku Centrum Pietraszyna nowego 

punktu w brzmieniu podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 7/532019 Rady Gminy 

Istebna z dnia 25 kwietnia 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej w wysokości 150 tysięcy złotych z przeznaczeniem 

na realizację zadania pod nazwą projekt przebudowy drogi wojewódzkiej numer 941 w 

kilometrach od 30 + 933 do 33 + 248 na odcinku Istebna - Dzielec - Jaworzynka - Krzyżowa. 

Bardzo proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 12 radnych jest za wprowadzeniem 

tego punktu do porządku obrad. Czy radni wnoszą jeszcze jakieś uwagi do porządku obrad, które 

teraz będziemy mieć? Dziękuję. Proszę radni sprawdźcie, czy te punkty, o których teraz 

mówiliśmy, widnieją już na waszych układaniach. Jeżeli nie, to trzeba będzie odświeżyć sobie 

porządek obrad. Mamy tak, wszyscy, wszyscy widzimy. Bardzo dziękuję. Przechodzimy do punktu 

trzeciego. 

  

Głosowano wniosek w sprawie: 
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Zmiana do porządku obrad , poprzez dodanie po punkcie " Podjęcie uchwały w sprawie 

zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2024", nowego punktu w brzmieniu : "Podjęcie 

uchwały  w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 

2024". 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Zmiana do porządku obrad , poprzez dodanie po punkcie "Podjęcie  uchwały  w sprawie 

wyrażenia zgody na złożenie wniosku o wygaszenie trwałego zarządu  na 

nieruchomości" nowego punktu w brzmieniu : Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Województwu Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej w 

wysokości 150.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Projekt 

przebudowy drogi wojewódzkiej nr 943 od km 4+550 do km 6+610 w Koniakowie na 

odcinku Centrum —Pietraszyna. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

  

Głosowano wniosek w sprawie: 
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Zmiana do porządku obrad poprzez dodanie po punkcie w brzmieniu:  " Podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu poprzez 

udzielenie dotacji celowej w wysokości 150.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację 

zadania pn. „Projekt przebudowy drogi wojewódzkiej nr 943 od km 4+550 do km 6+610 

w Koniakowie na odcinku Centrum —Pietraszyna, nowego punktu  w brzmieniu : 

"Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/53/2019 Rady Gminy Istebna z 

dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej w wysokości 150.000,00 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Projekt przebudowy drogi wojewódzkiej nr 

941 w km od 30+933 do 33+248 na odcinku Istebna Dzielec — Jaworzynka Krzyżowa. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

  

3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Istebna. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

 Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Istebna. Informuję, że nie wpłynęły żadne uwagi do 

tego protokołu, tak więc protokół zostaje przyjęty. Przechodzimy do kolejnego punktu czwartego. 

 

  

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Sprawozdanie z działalności wójta w okresie międzysesyjnym i to sprawozdanie jest od 28 

listopada do 19 grudnia. Mamy je na swoich urządzeniach. Czy radni macie jeszcze jakieś pytania 

do tego sprawozdania? Nie widzę. Dziękujemy za przygotowanie i przedstawienie sprawozdania. 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 
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5. Podjęcie uchwał : 

  

 a) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Istebna na rok 2025 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Podjęcie uchwał. Tak, w pod punkcie A mamy podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 

narkomanii w Gminie Istebna na rok 2025. Bardzo proszę Panie przewodniczący.  

 

Hubert Kukuczka Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: 

- Dziękuję bardzo, witam wszystkich serdecznie. W dniu 17 grudnia 2024 od godziny 12 do 

godziny 15:45 odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Istebna. W punkcie piątym A 

opiniowano uchwałę dotyczącą gminnego programu profilaktyki i rozwiązania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w Gminie Istebna. Pani Elżbieta Prządka 

omówiła ten punkt i odpowiedziała na wszystkie pytania radnych. Na wniosek formalny 

przewodniczącej Magdaleny Muchy poddano głosowaniu propozycja zlikwidowania stanowiska 

wiceprzewodniczącego komisji. Radni poparli wniosek Pani Magdaleny Muchy w związku z tym 

uchwała ta została jednogłośnie negatywnie zaopiniowana. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Dziękuję bardzo. Tak też dzisiaj, tak też dzisiaj mamy uchwałę, o której teraz Pan 

przewodniczący powiedział z autopoprawką, z tymi zmianami, o których mówiliśmy w czasie 

komisji. Czy radni macie jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Bardzo 

proszę o głosowanie. Dziękuję, informuję, że 12 radnych jest za przyjęciem uchwały po 

autopoprawce. Z powodu technicznych bardzo proszę ogłaszam 5 minut przerwy. 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Istebna na rok 2025 
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XII/67/2024 

  

 b) Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia roku 2025 Rokiem Osób z 

Niepełnosprawnościami w Gminie Istebna. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Bardzo proszę radnych o potwierdzenie kworum. Dziękuję, a jeszcze nie. Dziękuję bardzo. Jest 

nas tyle samo co na początku. Jesteśmy już z powrotem. Przedświąteczne chochliki mają to do 

siebie, że muszą działać, więc dzisiaj nam już jeden podziałał, pomógł nam, także wracamy z 

powrotem i przystępujemy do realizacji naszego porządku. Przechodzimy do podpunktu B. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia roku 2025 rokiem osób z niepełnosprawnościami w 

Gminie Istebna. Bardzo proszę Panie przewodniczący.  

 

Hubert Kukuczka Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: 

- W punkcie tym opiniowano uchwałę w sprawie ustanowienia roku 2025 rokiem osób z 

niepełnosprawnościami w Gminie Istebna. Potrzeba tej uchwały wynikała z głosu społeczeństwa, 

który zwrócił uwagę na zwiększoną się liczbę osób, które same borykają się z 

niepełnosprawnością. Radni jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali tę uchwałę. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Dziękuję bardzo. Czy radni macie jeszcze jakieś pytania? Nie widzę, przystępujemy do 

głosowania. Bardzo proszę radnych o głosowanie. Dziękuję, informuję, że 12 radnych jest za 

podjęciem uchwały. Przechodzimy do następnego punktu. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia roku 2025 Rokiem Osób z 

Niepełnosprawnościami w Gminie Istebna. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XII/68/2024 

  

 c) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Istebna na lata 2024 - 2030. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Istebna na lata 2024-2030. Tutaj jak widzimy uchwałę mamy z autopoprawką. 

Te autopoprawki również były przedstawione na komisji. Oddaję Panu głos Panie 

przewodniczący.  

 

Hubert Kukuczka Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: 

- Punkt ten szczegółowo został umówiony przez Panią skarbnik Bronisławę Fiedor. Na wszystkie 

pytania radnych została udzielona odpowiedź. Radni jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali tę 

uchwałę.  

Przerwa Techniczna. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Proszę radnych o potwierdzenie kworum. Dziękuję. Jest dwunastu radnych, tyle ile na początku. 

Nic się nie zmieniło. Przepraszamy za problemy techniczne. Możliwe, że jeszcze do końca sesji 

jakieś wyskoczą. Także prosimy o cierpliwość i wyrozumiałość. Jesteśmy w podpunkcie c) i tutaj 

przystępujemy już do głosowania tej uchwały. Proszę radnych o przystąpienie do głosowania. 
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Dziękuję. Informuję, że dwunastu radnych jest za podjęciem uchwały. Przechodzimy do 

kolejnego podpunktu d). 

 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Istebna na lata 2024 - 2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XII/69/2024 

  

 d) Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2024. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Istebna na rok 2024. I tutaj również mamy 

zmiany i jest autopoprawka, która była też omawiana na komisji. Bardzo proszę Panie 

Przewodniczący.  

 

Hubert Kukuczka Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: 

- W tym punkcie również Pani Skarbnik omówiła zmianę do budżetu gminy Istebna na rok 2024 

wraz z autopoprawkami. I odpowiedziała na pytania radnych. Jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowano tą uchwałę. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 
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- Dziękuję bardzo. Czy radni macie jeszcze jakieś pytania w tym podpunkcie? Nie widzę, 

przystępujemy do głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że dwunastu 

radnych jest za podjęciem uchwały. Przechodzimy do kolejnego podjęcia. 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XII/70/2024 

  

 e) Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2024 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 

2024. Bardzo proszę Panie Wójcie, poprosimy Panią Skarbnik o przedstawienie nam tej uchwały.  

 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

- Proszę bardzo Pani Skarbnik, proszę.  

 

Bronisława Fiedor Skarbnik Gminy Istebna: 

- Dziękuję. Więc tak jest, że jak więc wiadomo budżet gminy jest roczny, czyli z dniem 31 grudnia 

danego roku wygasają wszystkie plany dochodów i wydatków, no realizacja jest od 1 stycznia i 

zaczyna się nowy. Natomiast art. 263 ustawy o finansach publicznych daje możliwość w sytuacji, 

jeżeli to jest, no że tak powiem ważne z różnych powodów, ustalenie wydatków niewygasających 

z upływem danego roku budżetowego. Więc teraz w tym roku mamy taką sytuację i jest uchwała 
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w sprawie ustalenia wydatków wygasających z upływem roku budżetowego 2024. Tam mamy 

ustalony plan finansowy wydatków niewygasających i wykaz wydatków niewygasających. 

Załącznik 1 to jest wykaz wydatków niewygasających i to tutaj są nazwy z zadań i z kwotami 

podanymi i z terminem ich realizacji. Ja to zaraz powiem jakie to zadania, natomiast w załączniku 

2 jest plan finansowy. Tutaj chodzi o to, że to tam są no działy, rozdziały, paragrafy i określenie 

czy to są wydatki bieżące, czy majątkowe. Z wydatkami niewygasającymi jest taka sprawa, że 

najostateczniejszy termin do kiedy mogą być realizowane to jest 30 czerwca u nas 2025, ale 

następnego roku za rok, które są ustalane. I wtedy się robi tak, że jeżeli jest uchwała już podjęta 

w sprawie wydatków niewygasających, tworzy się rachunek bankowy do końca tego roku 2024. 

W tym momencie kwota, która jest ustalona w tej uchwale jest przekazywana na wyodrębniony 

rachunek bankowy. Wydatki niewygasające doliczane są do sprawozdań wszystkich wydatków 

tegorocznych, są tam wydzielane. W przyszłym roku są realizowane i potem się robi 

sprawozdanie z wydatków niewygasających, natomiast to jest takie dodatkowe i przy opisywaniu 

budżetu też to potem widać, natomiast jako tako jest to realizacja tak jakby one już były 

zrealizowane w roku bieżącym, w 24. Jeżeli [niesłyszalne]. Teraz je pozwolę sobie omówić. Tutaj 

jest zadanie, dwa zadania, ja też to wstępnie już Państwu mówiłam przy omawianiu 

autopoprawki na komisji, bo tutaj chodzi o te dwa zadania, o dwie drogi, remont muru 

oporowego położonego na drodze gminnej Bryje 2 we wsi Istebna, to są działki numer też w 

Istebnej 4405/2 i 4355/2. I to jest na kwotę 805995,08 zł. A drugi jest remont drogi gminnej Jasie 

we wsi Jaworzynka, etap pierwszy na kwotę 599827 [niesłyszalne] grosze. Ja na razie skupię się 

na tych dwóch drogach. To chodziło o to, że te drogi to były drogi uszkodzone w czasie lipcowej 

powodzi. Myśmy się tam starali, były protokoły szkód, było wysłane to do wojewody, myśmy się 

starali o dotację, natomiast wszystko się tak toczyło, jak się toczyło i bo im, i no po prostu nie 

można było tego zacząć. O to chodzi konkretnie, że nie można tego było wcześniej zrobić 

przetargu, [niesłyszalne], aż dopiero się dowiemy, jakie jest finansowanie. Przede wszystkim też 

tak nie do końca były pieniądze w połowie roku. Teraz sprawa już się rozwiązała. Otrzymaliśmy w 

sumie dotację, natomiast no jest jak jest pogoda i nie wiemy. Jest to dwutorowo prowadzone, są 

zaplanowane wydatki dotacji po stronie tegorocznych wydatków i dodatkowo są zaplanowane 

środki własne, jeżeli by się okazało, że nie zrobimy tego, natomiast w jednej drodze już się tak na 

100% dokaże, te [niesłyszalne]. A ta druga droga być może częściowo zostanie odebrana, to jest 

też w trakcie ustalania. I chodzi o to, żeby były zabezpieczone środki, żeby, bo jest konieczność, 

nie można tego zostawić i nie zrealizować. Rok się skończy, tak jak mówiłam i wydatki wygasną, 

umowy do końca roku. Nie są zaplanowane na dwa lata. Więc być, po prostu by to zostało 

niezrealizowane. Można to zrobić jako wydatki niewygasające. Są na to środki, więc tak to jest 

zaplanowane. Termin realizacji jest do czerwca, do 20. czerwca następnego roku. No tutaj 

wiadomo będzie się to starać zrobić jak najprędzej, żeby tylko pogoda dopisała. A trzecie zadanie 

to jest zakup i montaż witacza Istebna - Kubalonka, ale to tam jest krótki termin realizacji 31 

styczeń 25. Też tam jakaś po prostu rzecz jest niezrobiona, dokładnie szczegółów nie znam, bo 
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mam tylko na wniosku nazwę zadania wpisaną i kwotę. Ten witacz jest na kwotę 12 tysięcy 

[niesłyszalne]. Na 1418561,01 zł. No i jest to prowadzone, ten plan finansowy jest prowadzony w 

działach, dział 600, rozdział 678, usuwanie skutków klęsk żywiołowych i to są wydatki bieżące, 

zakup usług remontowych. Ponieważ to jest tak dlatego wprowadzone, bo no to trzeba było, to 

się traktowało jako odtworzenie istniejącego stanu po powodzi, czyli remont. No i to jest ta 

kwota, to już wspomniałam te dwie kwoty, kwoty na te drogi, to jest łącznie 1405820,01 zł. Są to 

wydatki bieżące. Rozdział 63095, pozostała działalność w dziale turystyka. To jest ten zakup i 

montaż witacza Istebna - Kubalonka i jest to wydatek majątkowy, bo tak był planowany w 

tegorocznym budżecie. I jest to kwota 12 tysięcy [niesłyszalne]. Dziękuję, to wszystko.  

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Bardzo dziękujemy. Czy radni macie jeszcze [niesłyszalne] jakieś pytania? Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Informuję, że 11 radnych jest za 

podjęciem uchwały. Jeden brak głosu. Czy Panie radny jakieś problemy techniczne są z 

urządzeniem? Możemy poprosić o pomoc? Przechodzimy do kolejnego podpunktu f). 

Opiniują: Radni-Sesja 

W dyskusji wzięli udział: 

- Skarbnik Gminy Istebna Bronisława Fiedor 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Jadwiga Waszut 

BRAK GŁOSU (1) 

Zbigniew Wałach 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XII/71/2024 
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 f) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Istebna na lata 2025 - 2030. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Istebna na lata 

2025-2030. Bardzo proszę Panie Przewodniczący.  

 

Hubert Kukuczka Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: 

- Punkt ten bardzo obszernie i dokładnie omówiła Pani Agata Kobel-Zembik. Odpowiedziała na 

wszystkie pytania radnych, którzy jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali tą uchwałę.  

 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Dziękuję. O głos prosi Pan Wójt, bardzo proszę.  

 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski: 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Odczytam Państwu uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej. Uchwała numer 4200.1.214.2024 

pierwszego składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 26 

listopada 2024 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Istebna projekcie 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. Na podstawie art. 13 pkt 12, art. 19 ust. 2 i 

art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, 

Dziennik Ustaw z 2023 roku, pozycja 1325 z późniejszymi zmianami oraz art. 230 ust. 3 ustawy z 

dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. Dziennik Ustaw z 2024 roku. Pozycja 1530 z 

późniejszymi zmianami. Pierwszy skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Katowicach. Przewodniczący Tadeusz Stawowczyk. Członkowie Krystyna Zawiślak, Bernadeta 

Dziedziak uchwala co następuje. W §1 wydaje się pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Istebna projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej z uwagami 

zawartymi w uzasadnieniu do niniejszej opinii. §2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Dziękujemy. Czy radni macie tutaj jeszcze jakieś pytania w tych kwestiach? Ja również dodam, 

że tutaj były obszerne dyskusje na komisji w tych kwestiach. Radni bardzo angażują się tutaj w 

sprawy związane z gminą, z tym w jaki sposób są przeznaczane pieniądze. Wszystkim zależy na 

tym, żeby projekty, które się realizują lub są w planie, żeby ukończyły swoją realizację. Wiadomo, 
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że wszystko jest zależne od funduszy, od pieniędzy, także zawsze w miarę możliwości wszystko 

jest sukcesywnie realizowane tak, jak pozwalają na to fundusze. Czy radni macie jeszcze jakieś 

pytania? Jeśli nie, to przystępujemy do głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. 

Informuję, że dwunastu radnych jest za podjęciem uchwały. Przechodzimy do kolejnego 

podpunktu g). 

W dyskusji wzięli udział: 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Istebna na lata 2025 - 2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XII/72/2024 

  

 g) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Istebna na rok 2025. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Istebna na rok 2025. Bardzo proszę 

Panie Przewodniczący.  

 

Hubert Kukuczka Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: 

- Punkt ten również szczegółowo i obszernie został omówiony przez Panią Agatę Kobel-Zembik. 

Padło wiele pytań dotyczących budżetu gminy Istebna na rok 2025, na które zostały udzielone 

odpowiedzi. Należy również tutaj podkreślić, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydała trzy 
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pozytywne opinie dotyczące budżetu gminy. Radni jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali tą 

uchwałę. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Dziękuję bardzo. O głos prosi Pan Wójt. Bardzo proszę.  

 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski: 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Odczytam uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Uchwała numer 4200.1.213.2024 pierwszego składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach z dnia 26 listopada 2024 roku w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Istebna projekcie uchwały budżetowej na 2025 rok. Na podstawie art. 13 pkt 

3, art. 19 ust. 2, art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o Regionalnych Izbach 

Obrachunkowych, Dziennik Uchwał z 2023 roku, pozycja 1325 z późniejszymi zmianami, w 

związku z art. 238 ust. 1 pkt 2, ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych, Dziennik Ustaw z 2024 roku, pozycja 1530 z późniejszymi zmianami. Pierwszy skład 

orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. Przewodniczący Tadeusz Stawowczyk, 

członkowie Krystyna Zawiślak, Bernadeta Dziedziak uchwala co następuje. W §1 wydaje się 

pozytywną opinią o przedłożonym przez Wójta Gminy Istebna projekcie uchwały budżetowej na 

2025 rok z uwagami zawartymi w uzasadnieniu do niniejszej opinii. §2. Uchwała wchodzi w życie 

z dniem podjęcia. Budżet gminy Istebna na 2025 rok przewiduje dochody na poziomie 

94119057,06 zł, w tym dochody majątkowe ponad 7 milionów i dochody bieżące ponad 87 

milionów złotych. Główne źródła dochodów to środki otrzymane z Rządowego Funduszu Polski 

Ład, program Inwestycji Strategicznych w wysokości prawie 6,5 miliona złotych. I te środki są 

przeznaczone na modernizację infrastruktury drogowej i obiektów mostowych, na modernizację 

infrastruktury oświetleniowej, na zagospodarowanie terenu amfiteatru pod skocznią oraz na 

wymianę pokrycia dachowego kościoła na Kubalonce. Podstawowe dochody podatkowe PIT, CIT, 

pozostałe udziały w podatkach, podatki lokalne, opłata skarbowa to kwota ponad 40 milionów 

100 tysięcy złotych. Subwencje ogólne z budżetu państwa, czyli tak zwane potrzeby 

wyrównawcze jak na przykład oświatowe, rozwojowe, ekologiczne w łącznej wysokości ponad 30 

milionów 100 tysięcy złotych. Dotacje ze środków unijnych na wzmocnienie 

poziomucyberbezpieczeństwa ponad 573 tysiące złotych. Pozostałe dochody bieżące dotacje, 

dotacje i dotacje celowe i zlecone. Wydatki budżetu przewiduje się na poziomie 97996137,17 zł, 

w tym wydatki majątkowe około 13,5 miliona złotych. Największe pod względem finansowym 

zadania inwestycyjne to modernizacja sieci kanalizacyjnej na terenie gminy Istebna, etap 

pierwszy. Modernizacja infrastruktury drogowej wraz z budową obiektów mostowych, 

zagospodarowanie Amfiteatru pod Skocznią. Wzmocnienie poziomu cyberbezpieczeństwa w 

miejscach. Wydatki na oświatę to planowana kwota ponad 47 milionów złotych. W tym 9 
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milionów 300 tysięcy złotych to planowane dotacje dla niepublicznych przedszkoli na 

administrację publiczną, przeznaczono 11,8 miliona złotych na pomoc społeczną i rodzinę ponad 

11 milionów złotych. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska to zaplanowana kwota ponad 

7 milionów. Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, przewidziano ponad 550 

tysięcy złotych. Na ochronę zdrowia ponad 500 tysięcy złotych. Pozostałe wydatki w kwocie 

różnicy dotyczą wydatków planowanych na transport, łączność, kulturę, zaopatrzenie w wodę, 

gospodarkę mieszkaniową, turystykę i obsługę długu publicznego. Wyodrębniono środki do 

dyspozycji sołectw Istebna, Jaworzynka i Koniaków po 54576,80 zł dla każdego sołectwa. 

Ustalono deficyt w wysokości 3877077,11 zł. Źródłem pokrycia są przychody z wolnych środków, 

w tym wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z 

lat ubiegłych oraz nadwyżki budżetu jednostek samorządu terytorialnego z lat ubiegłych. 

Planowano, planowane zadłużenie gminy na koniec 2025 roku spadnie do poziomu 4496692 zł. 

Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Dziękujemy. Radni macie jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Bardzo proszę Pan Wójt. Bardzo 

proszę.  

 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski: 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Uchwała numer 4200.1.215.2024 pierwszego składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 26 listopada 2024 roku w 

sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej gminy Istebna na 2025 rok. Na podstawie art. 246 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2002 roku o finansach publicznych, Dziennik Ustaw z 2024 roku, pozycja 1530 z późniejszymi 

zmianami oraz art. 13 pkt 10, art. 19 ust. 2, art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 7 października 1992 roku 

o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, Dziennik Ustaw z 2023 roku, pozycja 1325 z 

późniejszymi zmianami. Pierwszy skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Katowicach, przewodniczący Tadeusz Stawowczyk, członkowie Krystyna Zawiślak, Bernadeta 

Dziedziak uchwala co następuje. Wydaje się pozytywną opinię o możliwości sfinansowania 

deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej gminy Istebna na 2025 rok z 

uwagami zawartymi w uzasadnieniu do niniejszej opinii. Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia. Dziękuję bardzo.  

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Bardzo dziękujemy. Czy radni jeszcze macie tutaj w tym temacie jakieś pytania? Radna Barbara 

Kubas, bardzo proszę.  
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Barbara Kubas Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Dzień dobry, witam wszystkich bardzo serdecznie. Ja sobie pozwolę podziękować Panu Wójtowi 

oraz pracownikom za przygotowanie tego budżetu. I życzę, żeby realizacja wszystkich 

przedsięwzięć w przyszłym roku się udała. Dziękuję.  

 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski: 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca i Pani Wiceprzewodnicząca.  

 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Również tutaj chciałam podziękować Pani Agacie, która przygotowała całe te obszerne 

dokumenty związane z budżetem na przyszły rok i kolejne lata. Dziękuję Pani Skarbnik, że to 

nadzorowała odpowiednio i wszystkim kierownikom, którzy współpracowali, bo wiadomo, że to 

wszystko też, wy w tym wszystkim również uczestniczycie i musicie współpracować ze sobą, żeby 

to wszystko dopiąć i żeby to było pozytywnie zaopiniowane przez RIO przede wszystkim. Także 

dziękujemy. No i tak jak Pani Wiceprzewodnicząca już tutaj powiedziała, życzymy sobie wszyscy, 

żeby to wszystko co jest zaplanowane zrealizować w przyszłym roku. Czy radni mają jeszcze jakieś 

pytania? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. 

Informuję, że dwunastu radnych jest za podjęciem uchwały. Przechodzimy do kolejnego 

podpunktu h). 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

- Barbara Kubas 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Istebna na rok 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XII/73/2024 

  

 h) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji 

celowej dla Miasta Bielska -Białej na dofinansowanie działalności Ośrodka 

Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w Bielsku-Białej. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla miasta 

Bielska-Białej na dofinansowanie działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom 

Alkoholowym w Bielsku-Białej. Bardzo proszę Panie Przewodniczący.  

 

Hubert Kukuczka Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: 

- Jest to uchwała podejmowana corocznie dla miasta Bielska-Białej na dofinansowanie Ośrodka 

Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym. Gmina Istebna udzieliła dotacji w wysokości 10790 

zł. Radni jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali tą uchwałę. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Dziękuję. Czy radni mają jeszcze jakieś pytania w tej kwestii? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Bardzo proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że dwunastu radnych jest 

za podjęciem uchwały. Przechodzimy... Bardzo proszę [niesłyszalne] Pan Wójt.  

 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski: 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo Radni, dziękuję Państwu w imieniu 

własnym, pracowników za przyjęcie budżetu na 2025 rok. Jest to bardzo ważna rzecz, że Państwo 

też jednogłośnie podjęliście tą uchwałę. Dyskusja była, przepraszam, na komisjach. Dobrze, że 

właśnie dyskutujemy, rozmawiamy. To jest najlepsza rzecz, która powoduje, że ten budżet, te 

priorytety są optymalnie sporządzone. No i przede wszystkim, że organ, który ocenia i wydaje 

opinię również wydał pozytywną opinię. Bardzo serdecznie Państwu dziękuję. Dziękuję też, jeżeli 

chodzi o budżet, ale ten budżet się składa z budżetów poszczególnych referatów. Wszystkim 

kierownikom też proszę przekazać i podziękować wszystkim pracownikom, na dzisiejszej sesji 

został budżet przyjęty jednogłośnie. Szczególne tutaj słowa podziękowania kieruję w stronę 
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skarbnika, Pani Kierownik. Tak jak powiedziałem na komisji mamy ludzi kompetentnych, którzy 

są w stanie zrobić budżet pozytywnie oceniony, nie musieliśmy się posiłkować, nie musieliśmy 

wydawać dodatkowych pieniędzy na stworzenie tego budżetu, z tego się bardzo cieszę. Bardzo, 

bardzo serdecznie dziękuję Pani Skarbnik i Pani Kierownik. Duża praca wykonana, ale już sama 

pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej cieszyła. Natomiast mi się wydaje dzisiaj jest 

to zwieńczenie tej radości, że Państwo radni również dostrzegliście tą pracę i to, że ten budżet 

jest właściwy. Także bardzo serdecznie Paniom jeszcze dziękuję i wszystkim Państwu dziękuję 

bardzo.  

 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Dziękuję bardzo. Przystępujemy do podpunktu i). 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla 

Miasta Bielska -Białej na dofinansowanie działalności Ośrodka Przeciwdziałania 

Problemom Alkoholowym w Bielsku-Białej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XII/74/2024 
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 i) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Cieszyńskiemu  ( dot. organizacji publicznego transportu). 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Przystępujemy do podpunktu i), w którym mamy podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej powiatowi cieszyńskiemu dotyczącej organizacji publicznego transportu. Bardzo 

proszę Panie Przewodniczący.  

 

Hubert Kukuczka Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: 

- Jest to również uchwała podejmowana corocznie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

powiatu cieszyńskiemu dotyczącej organizacji transportu publicznego i gmina w tym roku udziela 

dotacji w wysokości 94 tysiące złotych. Radni jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali tę uchwałę. 

Dziękuję.  

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Dziękuję bardzo. Czy radni macie tutaj jeszcze jakieś pytania? Nie widzę, przystępujemy do 

głosowania. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 

cieszyńskiemu. Proszę radnych o głosowanie. Informuję, że dwunastu radnych jest za podjęciem 

uchwały. Kolejny podpunkt j). 

 

 

 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu  ( 

dot. organizacji publicznego transportu). 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 
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Damian Izba, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XII/75/2024 

  

 j) Podjęcie  uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku o wygaszenie 

trwałego zarządu  na nieruchomości 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku o wygaszenie trwałego 

zarządu na nieruchomości. Proszę Panie Przewodniczący.  

 

Hubert Kukuczka Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: 

- Uchwała ta dotyczy działki numer 802/6 o powierzchni 0,29 hektara, która znajduje się przy 

Zespole Szkolno-Przedszkolnemu w Istebnej. Organem właściwym do wyrażenia zgody na 

wygaszenie trwałego zarządu jest Rada Gminy Istebna. Radni jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali tę uchwałę. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Dziękuję bardzo. Czy radni macie jakieś pytania? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. 

Proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że dwunastu radnych jest za podjęciem 

uchwały. Przechodzimy do kolejnego podpunktu k). 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie  uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku o wygaszenie 

trwałego zarządu  na nieruchomości 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 
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Uchwała nr XII/76/2024 

  

 k) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej w wysokości 150.000,00 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Projekt przebudowy drogi wojewódzkiej nr 

943 od km 4+550 do km 6+610 w Koniakowie na odcinku Centrum —Pietraszyna. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Wnoszę wniosek formalny tutaj w tym momencie w sprawie zmiany brzmienia tego punktu 

uchwały i treść tego, tego wniosku formalnego. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej województwu śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

realizację zadania pod nazwą Projekt przebudowy drogi wojewódzkiej numer 943 od kilometra 4 

+ 550 do kilometra 6 + 610 w Koniakowie na odcinku centrum Pietraszyna. Tutaj wcześniej już 

radnym mówiłam, że na początku wkradł się błąd w treści, w tytule tej uchwały, które żeśmy na, 

przy punkcie związanym z realizacją porządku obrad zmienialiśmy treść uchwały. I tutaj niestety, 

ale wkradł się wtedy błąd i został ten, dlatego zostaje zgłoszony przeze mnie wniosek formalny 

już z poprawną treścią uchwały. Proszę radnych o głosowanie. Informuję, że dwunastu radnych 

jest za wnioskiem formalnym, który został wprowadzony. I bardzo proszę Pana Kierownika Panie 

Wójcie, żeby przybliżył nam tutaj uchwałę w związku z tą dotacją.  

 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski: 

- Panie Kierowniku, proszę o informację.  

 

Mirosław Kawulok Kierownik Referatu Inwestycji: 

- Witam serdecznie Państwa, więc jak na początku już Pani Przewodnicząca powiedziała wkradł 

się drobny błąd. Wiadomo zgodnie z zapisami budżetu i oraz WPF-em nie jest to dotacja w 

wysokości 150 tysięcy, ale jest to dotacja w wysokości 82410 na to zadanie. Mówimy o chodniku 

przebudowie drogi w Koniakowie. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

- Bardzo dziękuję. Czy radni macie tutaj jakieś pytania jeszcze związane z tą uchwałą? Panie 

Mecenasie, proszę. [niesłyszalne]. Tak więc dziękujemy bardzo Panie Mecenasie za to, że czuwa 

Pan nad naszymi obradami. Ogłaszam pięć minut przerwy. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Bardzo proszę radnych o potwierdzenie kworum. Jesteśmy z powrotem. Bardzo proszę, udzielam 

głosu Panu Wójtowi.  
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Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski: 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Chciałem zgłosić autopoprawkę w podpunkcie k) 

dotyczącą tytułu zgodnie z przegłosowanym wnioskiem przez radnych.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dobrze, już teraz jesteśmy wszyscy. Udało się potwierdzić obecność. Dziękuję bardzo. Czyli teraz 

już możemy przystąpić do, po omówieniu uchwały przystąpić do głosowania uchwały z 

poprawionym tytułem, z autopoprawką. Bardzo proszę radnych o głosowanie. Informuję, że 

dwunastu radnych jest za podjęciem uchwały.  

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu 

poprzez udzielenie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Projekt 

przebudowy drogi wojewódzkiej nr 943 od km 4+550 do km 6+610 w Koniakowie na 

odcinku Centrum —Pietraszyna. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek formalny w sprawie zmiany brzmienia punktu : Podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji 

celowej z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Projekt przebudowy drogi 

wojewódzkiej nr 943 od km 4+550 do km 6+610 w Koniakowie na odcinku Centrum —

Pietraszyna. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XII/77/2024 

  

 l) Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/53/2019 Rady Gminy Istebna z 

dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej w wysokości 150.000,00 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Projekt przebudowy drogi wojewódzkiej nr 

941 w km od 30+933 do 33+248 na odcinku Istebna Dzielec — Jaworzynka Krzyżowa. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna: 

Przechodzimy do kolejnego podpunktu l). I tutaj również zgłaszam wniosek formalny, bo tutaj 

mamy analogiczną sytuację do poprzedniego podpunktu i wniosek formalny w sprawie zmiany 

brzmienia punktu. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 7/53/2019 Rady Gminy 

Istebna z dnia 25 kwietnia 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej województwu 

śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację zadania pod nazwą 

Projekt przebudowy drogi wojewódzkiej numer 941 w kilometrach od 30 + 933 do 33 + 248 na 

odcinku Istebna - Dzielec - Jaworzynka - Krzyżowa. Bardzo proszę radnych o głosowanie wniosku 

formalnego. Dziękuję. Informuję, że wniosek formalny ze zmianą brzmienia uchwały został 

przyjęty. Bardzo proszę Panie Wójcie. Oddaję Panu głos.  

 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski: 

- Dziękuję bardzo. Zgłaszam również autopoprawkę w podpunkcie l) dotyczącą tytułu zgodnie z 

przegłosowanym wnioskiem. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Panie Wójcie, poprosimy Pana Kierownika o również przybliżenie tego, tej 

uchwały.  



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski: 

- Panie Kierowniku, proszę bardzo.  

 

Mirosław Kawulok: 

- Tak jak analogicznie było do uchwały, tutaj [niesłyszalne].  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy radni macie jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że dwunastu radnych jest za 

przyjęciem uchwały, która ma brzmienie właśnie tak jak zostało to przed chwilą powiedziane. 

Dziękuję. Wyczerpaliśmy punkt, w którym mamy uchwały.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

- Kierownik Referatu Rozwoju Infrastruktury i Ochrony Środowiska Mirosław Kawulok 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/53/2019 Rady Gminy Istebna z 

dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Śląskiemu poprzez udzielenie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację zadania 

pn. „Projekt przebudowy drogi wojewódzkiej nr 941 w km od 30+933 do 33+248 na 

odcinku Istebna Dzielec — Jaworzynka Krzyżowa. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek formalny w sprawie zmiany brzmienia punktu: " Podjęcie  uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr VII/53/2019 Rady Gminy Istebna z dnia 25 kwietnia 2019 r. w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu poprzez udzielenie 

dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Projekt przebudowy drogi 

wojewódzkiej nr 941 w km od 30+933 do 33+248 na odcinku Istebna Dzielec — 

Jaworzynka Krzyżowa. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Kazimierz 

Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XII/78/2024 

  

6. Informacja Przewodniczącego Komisji ze wspólnego posiedzenia Stałych Komisji 

Rady Gminy Istebna. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Teraz przechodzimy do punktu szóstego. Informacja przewodniczącego komisji ze wspólnego 

posiedzenia stałych komisji Rady Gminy Istebna. Bardzo proszę Panie Przewodniczący.  

 

Hubert Kukuczka Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego: 

- Dziękuję bardzo. I tak, oprócz punktów, które już wcześniej omawiałem poruszono takie tematy 

jak, problemy dotyczące narkomanii na terenie gminy Istebna. Tutaj zaproponowano zwiększenie 

finansów na profilaktykę i zwalczanie tego problemu. Poruszono bardzo trudny temat dotyczący 

organizacji szkolnictwa podstawowego na terenie gminy Istebna. Dotyczy to skutków niżu 

demograficznego i problemów z jakimi będą musiały się zmierzyć, z jakimi będzie musiała się 

zmierzyć gmina za parę lat. Poruszono problem odśnieżenia i posypywania oblodzonych dróg na 

terenie gminy. Dyskutowano również na temat regulaminu przyznawania stypendiów oraz był 

temat przyszłych tak zwanych Nowiecek. Poruszono temat ewentualnej partycypacji w kosztach 

lasów państwowych Nadleśnictwa Wisła na drodze [niezrozumiałe]. Pan Nadleśniczy będzie 
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rozmawiał w tej sprawie z Regionalną Dyrekcją Lasów Państwowych w Katowicach. Radny 

Bartłomiej Mucha w imieniu własnym i mieszkańców Jasnowic podziękował za remont tak 

zwanej drogi do Kawuloczka. Radna Barbara Kubas pytała o postępy, jeśli chodzi o budowę 

wodociągu Pańska Łąka Kosarzyska. Pan Kierownik Kawulok poinformował o problemach 

dotyczących braku chętnych na projektowanie tej inwestycji. I to były wszystkie tematy. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Przechodzimy do kolejnego punktu siódmego. 

 

  

7. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Interpelacje, wnioski, zapytania radnych. Informuję, że wpłynęły trzy interpelacje radnego 

Władysława Małyjurka. Jedna, jedna interpelacja dotyczy remontu drogi we wsi Jaworzynka w 

przysiółku Odewsze. Druga interpelacja w sprawie oświetlenia drogi na Jaworzynce przysiółek 

Kopanice-Łacki. I trzecia interpelacja w sprawie dofinansowania stowarzyszeń sportowych i 

kulturowych. Na wszystkie interpelacje została udzielona odpowiedź i która też jest tutaj 

udostępniona  na stronie Rady Gminy Istebna i tutaj na naszych urządzeniach. I w tej sytuacji 

przechodzimy do kolejnego punktu ósmego.   

8. Sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje. Na samym początku informuję, że wpłynęły pisma 

do Rady Gminy. Jednym, jedne z pism to jest skarga na Wójta Gminy Istebna i zgodnie z 

procedurą zostanie ona skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Kolejne pismo to jest 

wniosek mieszkanki Koniakowa w sprawie remontu drogi gminnej we wsi Koniaków-Cisowe. 

Tutaj też w tej sprawie radna z tamtego rejonu i Pan Wójt byli z mieszkanką, spotkali się w tym 

miejscu tej drogi, także też tam wiemy, że jest potrzeba remontu tej drogi i wszystko, wszystko 

się da zrobić po prostu jak są, jest budżet na to, będą pieniądze, to na pewno jest ta droga na 

uwadze. Również wpłynęło pismo radnego powiatowego w sprawie montażu fotoradaru na 

drodze wojewódzkiej przechodzącej przez Jaworzynkę Krzyżową do Istebna Beskid. Tutaj no 

gdzieś tam już wcześniej pochylaliśmy się nad tym problemem, dyskutowaliśmy, wiemy o nim. 

Wiemy, że jest potrzeba montażu tego fotoradaru. No tutaj jest wiele pytań związanych z 

ewentualnym montażem i też wiemy, że na chwilę obecną zarząd, Zarząd Dróg Wojewódzkich nie 

planuje takiego montażu fotoradaru, ale można spróbować poszukać jakichś innych rozwiązań, 

ale to jest szeroki temat dyskusyjny. Jesteśmy nadal w punkcie... [niesłyszalne]. 
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Jeżeli ktoś chciałby zabrać głos, bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. Pilnowanie swojej, że 

tak powiem kolejki. Jeszcze zanim udzielę tutaj zgłoszonemu radnemu Władysławowi 

Małyjurkowi głosu, wcześniej prosił przed sesją Radny Powiatowy Leszek Bujok o to, żebym mógł 

zabrać głos właśnie w tym punkcie i najpierw udzielam Panu radnemu powiatowemu głosu. 

Bardzo proszę Panie Leszku.  

 

Leszek Bujok Radny Powiatowy: 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie Radni, Panie Wójcie, 

[niesłyszalne]. Ważnym, ważnym posiedzeniu [niesłyszalne]. W powiecie sesja [niesłyszalne]. 

Jeszcze będziemy się spotykać kilka razy w okresie. Szanowni Państwo, też w imieniu mojej 

[niesłyszalne]. Chciałem powiedzieć, że nie mogła dzisiaj być tutaj z nami obecna, natomiast 

upoważniła mnie do przekazania kilku informacji z komisji, w których pracuję, a mających wpływ 

na funkcjonowanie jednostek kultury na terenie, szeroko powiedzmy kultury na terenie gminy, 

szeroko pojętej kultury [niesłyszalne]. Szanowni Państwo, mogę powiedzieć tylko tyle, że...  

Przerwa Techniczna. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Musimy potwierdzić kworum. Dobrze, jeszcze chwilka. Kto może proszę o potwierdzenie 

kworum. No jeżeli radni wyrażacie na to zgodę, to Pani Leokadia może ręcznie tutaj odhaczyć 

waszą obecność. Gotowe, dziękuję. Jest nas dwunastu, tyle samo ile nas było na początku. I tak, 

kontynuuję, bardzo proszę. Możemy Pani Leokadio kontynuować, tak? Bardzo proszę, Panie 

Radny Leszku, kontynuować swoją wypowiedź.  

 

Radny Powiatowy Leszek Bujok 

- Szanowni Państwo, do końca nie wiem, w którym momencie przerwało mi wypowiedź, 

natomiast mam też upoważnienie Pani Anety, która bardzo przeprasza, ale z racji obowiązków 

nie mogła być tutaj dzisiaj obecna, żeby przedstawić, jakie zadania będą z ramienia powiatu 

kontynuowane w komisjach, w których ona zasiada. Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o to, co nas 

najbardziej interesuje, to powiat w przyszłym roku przeznacza dość dużą sumę pieniędzy na 

remont [niezrozumiałe]. Niewielką sumę, jeżeli chodzi o liceum [niezrozumiałe] i też nie 

zagrożony jest byt szkoły branżowej pierwszego stopnia w Istebnej. Zostają też, zostaną też 

zwiększone środki na różnego rodzaju działania związane z kulturą w powiecie i też środki 

przeznaczone między innymi na [niezrozumiałe] w Koniakowie. [niezrozumiałe] z ważnych 

wydarzeń, które miały miejsce w okresie, kiedy byliśmy [niezrozumiałe] [niesłyszalne], został 

wybrany nowy dyrektor [niezrozumiałe] [niesłyszalne]. Konkurs wygrał pan Adam Śliż 

[niezrozumiałe]. Miejmy nadzieję, że służba zdrowia świadczona przez Powiat Cieszyński w 

ramach Szpitala Śląskiego będzie utrzymana na [niezrozumiałe] poziomie i nie będą nam groziły 
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takie historie, jak to miało miejsce w sąsiednim Powiecie Żywieckim. Temat poradni, temat 

oddziału pediatrycznego jest w dalszym ciągu aktualny, natomiast no na razie [niezrozumiałe]. 

Na początku zeszłego roku też tutaj Państwo podejmowaliście uchwałę o wsparciu Powiatu 

Cieszyńskiego w zakresie publicznego transportu zbiorowego. Temat [niezrozumiałe] publicznego 

transportu zbiorowego [niezrozumiałe] Powiecie Cieszyńskim, [niezrozumiałe] zostanie on 

omówiony na posiedzeniach w przyszłym roku. Przedstawione zostanie jak ten [niezrozumiałe] 

wygląda, co tam można zmienić, co można ulepszyć. Wiem, że jest, że są przewidywane, 

przewidywane jest też wprowadzenie tego, czego klienci komunikacji [niezrozumiałe] oczekiwali, 

a mianowicie możliwości płacenia kartą za zakup biletu. Już ten, miało to już być wdrożone, z 

przyczyn technicznych ten proces zaczyna, jest jednak jeszcze troszeczkę opóźniony, ale miejmy 

nadzieję, że w przyszłym roku będzie już możliwość płacenia kartą płatniczą za [niezrozumiałe], 

nie będzie trzeba mieć z sobą gotówki. [niesłyszalne] najważniejsze informacje, a tutaj 

[niesłyszalne].  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękujemy bardzo za przybliżenie tutaj wszystkich tematów związanych, powiatowych, 

związanych z naszą gminą i też ościennymi gminami. Również dziękujemy, dziękuję w imieniu 

Rady Gminy za życzenia świąteczne i przekazanie symbolicznej choinki. Ja sobie pozwolę na 

koniec już dzisiejszych obrad również złożyć życzenia świąteczne, a teraz ad vocem do, o głos 

prosi Radny Kazimierz Łacek, bardzo proszę.  

 

Radny Kazimierz Łacek 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca, witam wszystkich serdecznie. Panie Leszku, ja mam takie 

pytanie do Pana, czy się pan orientuje, czy nasz chodnik do Jaworzynki też będzie remontowany 

przy tej przebudowie drogi?  

Radny Powiatowy Leszek Bujok 

- Powiem szczerze, nie wiem. Mogę zapytać, jeżeli, nie mam takiej [niezrozumiałe] na chwilę 

obecną, natomiast mogę zapytać i pokażę Panu, nie wiem, czy w wersji, czy pisemnie, czy ustnie 

wystarczy?  

 

 

Radny Kazimierz Łacek 

- Wystarczy ustnie, ale chciałem tylko dlatego dopytać, bo ci, którzy są z Jaworzynki i chodzą tam, 

tym chodnikiem, no to wiedzą w jakim on jest stanie, on jest tragiczny, także dlatego pytam, 

względy bezpieczeństwa pieszych. Dziękuję.  
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. O głos prosi Radny Władysław Małyjurek.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Witam wszystkich. Pierwsze takie, pierwsze sprostowanie w 

sprawie tego radaru. Rozmawiałem z [niezrozumiałe] i są jeszcze dwie opcje z tym radarem. Albo 

się zapiszemy na kolejkę, albo jest jeszcze jedna opcja, że możemy na taki radar wpisać się i jeżeli 

będzie gdzieś rozbiórka, taki radar możemy używany kupić. Byłby to koszt około 40 tys. zł takiego 

radaru. To jest jedna sprawa. Teraz druga sprawa, co poruszył Pan Leszek, Radny Powiatowy, 

chodzi o te drogi powiatowe. No i Pan Janusz, bo on tam jest z tej komisji i tak się wypowiedział, 

że po prostu jak powiat jest troszeczkę tak zaniepokojony tym, że gmina Istebna po prostu nie 

remontuje tych powiatowych, a tak mu to ten Pan Dyrektor przedstawił, że można byłoby takie 

remonty wprowadzić, tylko chodzi o to, że gmina by musiała po prostu jakby włożyć udział 

własny koło 30%. I na dzień dzisiejszy, jeżeli by był taki jeden kilometr na rok remontu, no to 

gmina gdzieś by musiała zabezpieczyć koło 400 tys. zł do jednego kilometra wymianę nakładki na 

takie drogi powiatowe. I jeżeli by ta gmina coś takiego przystąpiła, wtedy jest realna szansa, że 

jeden kilometr tam w ciągu roku można byłoby wyremontować tych dróg powiatowych, no jest 

ich siedem kilometrów, także teraz jeden odcinek odpadnie, bo to jest tysiąc trzysta metrów, 

także jeszcze trochę tego zostanie. To była pierwsza, to jest takie, teraz takie pytanie, chodziło o 

tą Komisję Antyalkoholową, tylko taki mały problem tam wyniknął na ostatniej komisji, chodziło 

tam o jedną funkcję zastępcy i chciałem się zapytać, czy nie można, bo do tej pory jest tak, że 

wybiera Wójt członków tej komisji, nie? Czy nie mogłaby to też wybierać Rada Gminy i opiniować 

kandydatów do tej Komisji Antyalkoholowej. [niezrozumiałe]  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Radnemu. Tutaj w sprawie fotoradaru tylko się wypowie, jeszcze zanim, poprosimy 

Pana Wójta ewentualnie o uzupełnienie wypowiedzi. W jednym dniu, gdzie był dyżur, również 

rozmawialiśmy z Panem Kierownikiem w kwestii fotoradaru. Tutaj zachodzi pytanie, bo również 

tam była sugestia, żebyśmy my to zakupili właśnie, tak jak Pan Radny powiedział, ten fotoradar, 

ale pytanie teraz o utrzymanie bieżące tego fotoradaru, jaki to jest koszt na rok. [niesłyszalne] 

Przeglądy, utrzymanie i czy na przykład mandaty z tych fotoradarów będą wpływały do budżetu 

gminy, czy nie, czy my tylko będziemy utrzymywać, a mandaty z tego pójdą w, do innego 

budżetu, że tak powiem. Więc tutaj się trzeba nad tym zastanowić i pochylić. [niesłyszalne] Do 

inspekcji transportu drogowego. [niesłyszalne] Utrzymanie. Więc tutaj jedynie, ale to myślę, że 

też na komisji właściwej możemy dyskutować, albo powinniśmy dyskutować, tak jak Pan Radny 

powiedział o wpisaniu się w kolejkę ewentualnie i dalsze apelowanie i prośby o to, żeby taki 
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fotoradar inspekcja transportu drogowego zamontowała na tym odcinku drogi. Kolejny, o 

kolejnej kwestii też jeszcze chciałam się wypowiedzieć odnośnie dróg powiatowych, o których 

również dyskutowaliśmy i tutaj Pan Radny Władysław Małyjurek również podniósł ten temat na 

komisji i Pan Wójt wskazał, że tutaj teraz musielibyśmy wybrać, czy remontujemy z tych 

pieniędzy drogi gminne, które niejednokrotnie uważam, że są w gorszym stanie, czy po prostu 

drogi powiatowe, no bo tutaj nad tym z rozwagą byśmy się musieli pochylać. I nie wiem Panie 

Wójcie, czy w dalszych częściach jeszcze Pan będzie uzupełniał wypowiedź, czy będzie Pan 

Kierownik. [niesłyszalne]  

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski: 

- Pani Przewodnicząca, Panie Radny, no tutaj na komisji już też padło to pytanie. Ja się pytałem, 

co, gdzie przekazujemy pieniądze, czy na nasze drogi gminne, których mamy też już 200 z hakiem 

kilometrów, czy na drogi powiatowe, jeden z radnych fajnie to określił, żeby, że na razie 

spróbujmy się dać wykazać powiatowi przy tych 7 kilometrach dróg, powiat ma ich gdzieś ponad 

300 przy zdecydowanie większym budżecie, także tutaj oczywiście Państwo decydujecie o 

pewnych rzeczach, tylko no coś z czegoś będzie wynikało. Jak pójdą pieniądze tu, no to pójdą 

pieniądze na [niezrozumiałe], bo budżet jest jeden. Musicie Państwo zdecydować o tym, czy w 

którym roku, w którym, przepraszam, w którym kierunku mamy iść. Ja uważam, że mamy tyle 

swoich dróg, gdzie te remonty i bieżące utrzymanie jest bardzo też ważne. No i na razie powiat 

dopiero tutaj rozpoczyna, ma tego raptem 7 kilometrów, wydaje mi się, że może coś zrobić, ale 

oczywiście nie mówimy nie, tylko na tą chwilę uważam, że nie stać nas na to, żeby się dokładać.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję, o głos prosi (...) [niesłyszalne] Aha, jeszcze radny, mhm. [niesłyszalne]  

 

Władysław Małyjurek Radny: 

- Zadawałem zapytanie tutaj [niesłyszalne]. Chodzi o odbiór opon. Bo jest, wiadomo jak jest dużo 

domów, gdzie mieszkają dwie, trzy rodziny [niezrozumiałe] [niesłyszalne] a opony te, położone są 

tylko te, co jest pod dany numer zameldowany, czyli to jest jedna osoba, cztery opony. I właśnie 

tu rozmawialiśmy z Panem Wójtem, Pan Wójcik mówi, jest okej, będziemy [niezrozumiałe] 

opony. Na pewno się podniosą koszty odbioru śmierci. Ja bym miał takie pytanie Panie Wójcie, 

może by porozmawiać z tym [niezrozumiałe]? Czy może by za jakąś symboliczną odpłatą te 

opony mogły odbierać tam, na tym PSZOK-u? Bo musimy się z jednym liczyć, jak nie będą te 

opony [niezrozumiałe], żeby z nimi taką rozmowę przeprowadzić, jakąś tam symboliczną 

[niezrozumiałe] [niesłyszalne]  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Tak, proszę Panie Wójcie.  
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Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Panie Władysławie, Panie Radny, oczywiście każdą rozmowę można próbować przeprowadzić, 

natomiast wiąże się to zawsze z jednym i tym samym, z kosztami. Ja też mówiłem na własnym 

przykładzie ile zapłaciłem u przedsiębiorcy, który wymienia opony za pozostawienie opon. Więc 

uważam, że to jest dosyć rozsądne rozwiązanie, nie generujące kosztów dla gminy. Natomiast no 

mi się wydaje, że mamy już też taką świadomość, że nawet samo stwierdzenie, że te opony się 

mogą znaleźć gdzieś w miejscach innych niż na składowisku, no już nie powinno w ogóle takie 

sformułowanie padać, bo albo wszystkim nam zależy na tym, żebyśmy żyli w czystym 

środowisku, no albo będziemy gdzieś też dopuszczali takie możliwości. Oczywiście rozmawiać 

będziemy, natomiast z dużym prawdopodobieństwem nie obejdzie się to bez kosztów. Także 

tutaj chciałbym, żeby to też wybrzmiało jasno, że po prostu takie dodatkowe koszty będziemy 

ponosić.  

Władysław Małyjurek Radny: 

- [niesłyszalne] Jeszcze jedno pytanie. [niesłyszalne] Chodzi o sprzedaż tego [niezrozumiałe]. Czy 

to jest już sprzedane, czy to jest w trakcie sprzedaży, jak to wygląda? I jaka tam jest sytuacja na 

tych terenach, które są jakby [niesłyszalne].  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Jeżeli chodzi o GES i ten plac, no to jest, ja myślę, że to Państwo wiecie, że to jest, to są 

dzierżawy wieczyste i użytkownik ma prawo i może je wykupić i w pierwszej kolejności, jeżeli 

składa i jest zainteresowany, to po prostu może te dzierżawy wykupić. Takie, taką deklarację 

gminna spółdzielnia złożyła i są stosowne dokumenty przygotowane.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. o głos prosi Pan Sołtys Wsi Koniaków, Jan Gazur.  

 

 Jan Gazur Sołtys Wsi Koniaków: 

- Dziękuję bardzo, witam serdecznie. Zanim zabiorę głos, to bardzo proszę Pani Dyrektor, a ja po 

Pani.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Proszę bardzo Pani Dyrektor.  

 

Łucja Dusek Dyrektor GOK: 
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- Witam serdecznie, dziękuję Panie Sołtysie, bo to zawsze menadżer tutaj od spraw, żebym się 

mogła dostać do głosu. Bardzo serdecznie wszystkich Państwa witam. No i witam przede 

wszystkim w tych nowych, pięknych przestrzeniach w wokół i jest nam niezmiernie miło, że 

posiedzenia Rady Gminy będą się odbywały u nas, tutaj na sali konferencyjnej, także witamy was 

tu pięknie. Kochani, ja bym chciała jednak troszeczkę podsumować i bardzo serdecznie 

podziękować za ten rok, który nam już dobiega końca powolutku. Bardzo serdecznie dziękuję 

Panu Wójtowi, Pani Wójt, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, Pani Przewodniczącej Rady i całemu 

gronu wszystkich radnych szanownych, wszystkim pracownikom Urzędu Gminy, wszystkim 

sołtysom Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, wszystkim służbom 

mundurowym, oczywiście z naszej gminy i nie tylko, stowarzyszeniom, fundacjom, zespołom, 

kapelom, szkołom, przedszkolom, wszystkim sponsorom, firmom współpracującym i oczywiście 

naszemu też gospodarzowi, księdzowi, dziekanowi, który nas przyjął na czas remontu naszego 

GOK-u na dom parafialny. No i kochani moim też współpracownikom bardzo, bardzo serdecznie 

dziękujemy za bardzo dobrą współpracę, za zawsze życzliwe i dobre słowo w naszą stronę, za 

wsparcie. No i bardzo serdecznie zapraszamy już na, myślę, że na bogatą ofertę kulturalno-

sportową, na nowy rok, który w najbliższym czasie będziemy publikować, ogłaszać i informować. 

Także w imieniu swoim i wszystkich moich współpracowników z Gminnego Ośrodka Kultury 

bardzo, bardzo pięknie dziękuję za ten rok i za wasze zaangażowanie i za waszą współpracę.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Bardzo dziękuję. I teraz już pan Sołtys, tak? Oddaję panu głos.  

Jan Gazur Sołtys Wsi Koniaków: 

- Dziękuję bardzo. Szanowni Radni, ja króciutko też chciałem was zapoznać z realizacją zadań 

nałożonych na sołectwo w okresie 2024, więc tak bym krótko też jakie to były zadania. Spotkanie 

integracyjne z okazji Dnia Dziecka, to przy szkole w Roztoce i w Koniakowie. Bardzo serdecznie tu 

chcę podziękować Gminnemu Ośrodkowi Kultury z Panią Dyrektor na czele, Jackowi Kochutowi, 

no i wszystkim, którzy, dyrektorom, wszystkim tym, którzy byli przy pomocy tej organizacji Dnia 

Dziecka. Konkurs kulinarny organizowany przez sołectwo odbył się w Karczmie u Bolika i tu 

bardzo dziękuję też kobietom Koła Gospodyń Wiejskich Koniaków, jak również szefowi Karczmy 

Bolik. Bardzo serdecznie dziękuję za obecność Pani Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, 

Wójtowi również na tym konkursie. Następna impreza, Bieg na Tyniok, to głównie organizowane 

jest przez Gminny Ośrodek Kultury, przez Wójta, natomiast sołectwo troszkę tam finansuje, jeśli 

chodzi o nagrody. Także też bardzo fajna impreza, już można powiedzieć w tradycji. Spotkanie 

świąteczne dla seniorów i tutaj bardzo serdecznie chcę podziękować Dyrektor Pani Ewie Dragon, 

Macoszek, Macoszek-Dragon i Elinie Wiadomskiej za taką bardzo serdeczną i życzliwą pomoc w 

organizacji tego spotkania świątecznego dla seniorów. Wydaje się, że to spotkanie świąteczne 

seniorów jest też ciekawym spotkaniem, fajnym. Mogą się też zaprezentować nasze dzieci. Także 
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jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję. Następne zadanie, montaż i demontaż iluminacji 

świątecznych. Fajnie, że już te iluminacje nam świecą w tym roku troszeczkę wcześniej i mam 

nadzieję, takie też jest nasze, nasza prośba, aby te iluminacje świeciły troszkę dłużej jeszcze niż to 

jest tam wcześniej planowane. Było też letnie spotkanie dla seniorów i tutaj również 

podziękowanie dla ogniska pracy pozaszkolnej w Koniakowie, dla Pani Dyrektor, dla 

Koniakowianów, bardzo pięknie też i w jednej i w drugiej imprezie nam tutaj się prezentują, także 

bardzo serdecznie im za tą cząstkę kultury naszej, przedstawionej na tych spotkaniach, 

dziękujemy. Oczywiście też bardzo serdeczne podziękowanie Eli i dla Małego Koniakowa. Jeszcze 

sprawa tak, zakup i montaż witaczy na wjeździe do Koniakowa. Nie spodziewałem się, że będzie 

to tak trudne zadanie, wymagające tyle zachodu, ale do końca roku, jak zauważyliście może część 

ta budowlana jest już zrobiona, a ta część środkowa do końca roku będzie zamontowana, będzie 

to witacz podświetlony. Zobaczymy jak to światło długo będzie tam nam służyło. W każdym razie 

jestem też już niecierpliwy tego, aby no udało się to, ale mam pewność, że to się uda. I tu chcę 

podziękować bardzo serdecznie właścicielom działek, na których te witacze powstały. Myślę, że 

tutaj mogę powiedzieć, Panu Andrzejowi ogromne podziękowanie i Pani Ani i Magdzie, które 

powiedziały mi w taki sposób. Sołtysie, ten witacz to nie tylko będzie służył gościom, ale też 

służył będzie nam, mieszkańcom. Bardzo mi się to spodobało i Pani Ania, Magda wyraziły zgodę 

na ten witacz, który jest tym razem w innym miejscu niż przez wiele lat witacz był niżej, przed jak 

gdyby troszkę bliżej granicy, ale to nie ma znaczenia. Bardzo się cieszymy, że te witacze będą. No 

i będą, tak jak to powiedziały właścicielki, będą służyć nie tylko mieszkańcom, nie tylko gościom, 

ale również mieszkańcom Koniakowa. I następne zadanie festyn trzech sołectw. Robiliśmy to 

pierwszy raz, zaplanowane to jest również na ten rok. Troszkę żeśmy pewnego doświadczenia 

nabrali w tym zakresie, ale tu chcę podziękować bardzo za pomoc Pani Dyrektor Gminnego 

Ośrodka Kultury, Pani Łucji. I oczywiście wszystkim, którzy nam w tych sprawach pomogli. Bardzo 

serdecznie też podziękuję sołtysom Jaworzynki - Bogusi i Istebnej - Basi za taką fajną, fajne 

spotkanie. Najpierw omówienie i organizację tego spotkania, festynu trzech sołectw. Bardzo nam 

zależało sołtysom na tym, aby takie, taki festyn sołectw był tutaj zorganizowany przez sołectwa. 

Jakieś niedociągnięcia na pewno były, ale żeśmy również je omówili i powinno być lepiej. I to 

zadanie również będzie kontynuowane w tym roku. Także jeszcze raz bardzo serdecznie chcę 

tutaj chcę podziękować Panu Wójtowi, Panu Stanisławowi Legierskiemu, Pani Wicewójt, Pani 

Klaudii Pasterny, jak również Pani Sekretarz Grażynie Szalbot, Pani Dyrektor Gminnego Ośrodka 

Kultury i Promocji, ale również chcę podziękować, bym tak powiedział, Mirkom, Obom, Obom 

Markom, Pani Paulinie, to są osoby, z którymi najwięcej sołectwa współpracowały. Oczywiście 

Gminny Ośrodek Kultury, tam jest, osoby, z osobami, z którymi sołectwa też współpracują bardzo 

serdecznie. Wszystkim dziękuję za współpracę. Co więcej, przy okazji chciałbym zapytać jeśli, 

może przejdę już do troszkę jeszcze innego, co również tutaj sobie zaznaczyłem. Chodzi mi o też 

jeszcze wykonane drogi w Koniakowie, które zostały w tym roku wykonane. Bardzo serdecznie 

chcę za to podziękować i mieszkańcy dziękują, ale zwrócić chcę też uwagę na jakość tego 
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wykonania i powiem, że wykonanie tych dróg jest naprawdę wysokiej, bym powiedział, wysokiej 

klasy. Także tu dla wykonawców również bardzo serdeczne podziękowanie. Te drogi są mocno 

zbudowane, myślę, że będą przez wiele, wiele lat służyć. Te drogi, tak powiem, jeśli chodzi o 

[niezrozumiałe], ta droga czekała naprawdę wiele lat, wiele też razy była przedmiotem zebrania 

w sołectwie. Rastoka może mniej, bo to było przewidziane, że ta droga będzie tam wykonana, 

ale również Gronik [niezrozumiałe], także bardzo tutaj dziękujemy służbom, wykonawcom za 

inwestycje bardzo istotne dla mieszkańców. Przy okazji też chciałbym zapytać, bo wiem, że tutaj 

są jeszcze znowu środki przeznaczone na 943, czy przewidujemy, czy wiemy może w jakim 

okresie czasu nastąpi przebudowa tej drogi? Bo na tą drogę... Czekamy na przebudowę tej drogi. 

Chciałem też pogratulować radnym uchwalenie budżetu. Jest to bardzo ważne, tak jak 

powiedział Pan Wójt, bardzo ważna dzisiaj podjęta uchwała i tutaj wielkie gratulacje i 

podziękowania na pewno dla wszystkich, którzy ten budżet tworzyli, a radnym za uchwalenie 

tego budżetu. Droga na Cisowe, również w tej sprawie są u mnie rozmowy. Myślę, że tutaj 

będziemy na ten temat rozmawiać też jeszcze ze służbami gminy, żeby tą drogę... Mamy ich 

więcej, nie tylko Cisowe, ale tak jak Pani Przewodnicząca powiedziała. pewne drogi są jak gdyby, 

jak gdzieś tam są pewnym priorytetem, bym to może tak też nazwał, ze względu też, z różnych 

względów. I jeszcze ostatnia sprawa, to wielkie gratulacje dla naszego mistrza Zbyszka Wałacha, 

muzyka, nauczyciela i przyjaciela. Wielkie gratulacje i żebyś dalej grał, dalej pięknie śpiewał i 

żeby cię zdrowie nie opuszczało. Tego ci życzymy. Wszystkiego dobrego. Dziękuję bardzo. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Radna Magdalena Gazur.  

 

Magdalena Gazur - Radna Rady Gminy Istebna 

- [niesłyszalne] Ja mam pytanie, na komisji padło moje pytanie [niesłyszalne]. Chciałam się 

zapytać właśnie jaki był koszt [niesłyszalne]. Wydaje mi się, bo było to w poprzednich latach tak, 

że dwa razy w roku te stypendia były przyznawane. No według mnie każde nagrody zazwyczaj 

przyznawane są za całokształt, za rok, dajmy na to pracy. Czy nie wystarczyłoby, żeby te 

stypendia były przyznawane w czerwcu na zakończenie roku szkolnego, kiedy dzieci mają jakby 

za cały rok za swoje osiągnięcia [niesłyszalne].  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję, tak był również ten temat poruszany tutaj przez Radną na komisji. Czy Panie Wójcie 

będzie Pan odpowiadał teraz?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Pani Tereso, proszę bardzo.  
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Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Pani Teresa Krowicka 

- Dzień dobry, witam bardzo serdecznie wszystkich. Przygotowałam zestawienie z realizacji planu 

dotyczącego [niesłyszalne] pomocy materialnej dla uczniów o charakterze motywacyjnym. W 

pierwszym półroczu roku szkolnego 2023-2024 kwota wypłaconych stypendiów wynosiła 49 

200,00 zł dla 126 uczniów. Natomiast w drugim półroczu 2023-2024 kwota wypłaconych 

stypendiów to było 100 900,00 zł dla 239 uczniów. Łącznie za rok szkolny 2023-2024 wypłacono 

150 500,00 zł. Było też pytanie odnośnie planu na 2025 rok, więc zaplanowano na pomoc 

materialną dla uczniów o charakterze [niesłyszalne] kwotę 161 tysięcy 161 700,00 zł, a 

częstotliwość wypłaty tych stypendiów reguluje regulamin szkolny, który jest ustanowiony przez 

[niesłyszalne]. Wystarczy?  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Dyrektor. Pani Radna, czy odpowiedź jest usatysfakcjonowana, jest Pani 

usatysfakcjonowana? Dziękuję. Proszę Radny Kazimierz Łacek.  

 

Radny Kazimierz Łacek 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja chciałem wrócić do tematu drogi -Jasie, bo my szczegółowo 

omawialiśmy to tutaj na komisji, ale żeby właśnie byli świadomi tego nasi mieszkańcy, słuchacze. 

Chodzi mi konkretnie o to, ile przesunęliśmy pieniążków na przyszły rok w budżecie, milion 

trzysta tam parę tysięcy. I dlaczego to się stało? No dlatego, że jak wiemy, tutaj Pan Kierownik 

przedstawiał no fundusze, zielone światło otrzymali, nasze referaty otrzymały na wykonanie tych 

dróg z powodziówek w połowie listopada. Połowa listopada to sami wszyscy wiemy jaki to jest 

czas w takim regionie jak my mieszkamy, tereny górskie. Ktoś może tego tam w ministerstwie nie 

rozumie, może nie jeździ na narty, nie widzi jak to tu wygląda. Termin wykonania tych zadań jest 

do końca roku. Panowie, Pan Wójt, próbowali ratować sytuację i przesunąć, no pisali wnioski o 

to, żeby przesunąć termin wykonania tych dróg przynajmniej do marca może by się udał, nie. No 

ale niestety odpowiedź negatywna, więc myślę, że no to są nieprawidłowe decyzje tam na 

szczeblu ministerstwa, żeby nas tak traktować. Naprawdę czegoś takiego myślę, że nie powinno 

mieć miejsca. Kolejną rzeczą jaką chciałem powiedzieć no to Panie wójcie bardzo się 

zaniepokoiłem tym co przed chwilą usłyszałem, bo w poprzedniej radzie to też już był ten temat 

omawiany sprzedaży tych gruntów, które są własnością gminy. To wiem, że na wieczystym 

użytkowaniu, ale cały czas mówimy o tym, żeby nie sprzedawali ludzie, że ludzie nie 

sprzedawajcie, nie sprzedawajcie. Nagle słyszę, że dokumenty są przygotowywane. Bardzo, 

bardzo mnie to zaniepokoiło, bo ja jestem całkowitym przeciwnikiem robienia czegoś takiego. 

Mówi Pan, że GS to będzie kupował, czy zakupywał, czy jak tam, ale ja tak szukam w pamięci GS, 

gdzie, który GS, znaczy nie, gdzie GS w Jaworzynce prowadzi sklep, czy jakąkolwiek inną 
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działalność. On żyje tylko z dzierżaw, nie? Myślę, że też to tak nie powinno być, bo on i tak się 

tego pozbędzie, tego gruntu w krótkim czasie. I myślę, że Panie Wójcie, nie wiem, czy to musi być 

sprzedane, czy my tego już nie możemy ani omawiać, ani zablokować, bo moim zdaniem tak to 

nie powinno wyglądać. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. bardzo proszę, o głos prosi Wójt Gminy Stanisław Legierski.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Tutaj na dwa pytania będą odpowiedzi, będę się 

posiłkował, prosił Pana Mecenasa również. W kwestii Komisji Antyalkoholowej stanowi art. 41 

ust. 4 ustawy o wychowaniu w trzeźwości, gdzie jest określone kto powołuje komisję. W kwestii 

użytkowania wieczystego również stanowi ustawa, więc Panie Mecenasie jeżeli można to... Tutaj 

mówimy o ustawie o gospodarce nieruchomościami, to jest wszystko dookreślone. Był termin, 

gdzie użytkownicy, ci którzy mają użytkowanie wieczyste do końca sierpnia mieli składać wnioski 

o możliwość wykupu. No i takich wniosków im nie można było odmówić, ale Panie Mecenasie 

proszę. [niesłyszalne] Panie mecenasie i jeszcze kwestia Komisji Antyalkoholowej, ja tutaj 

przytoczyłem artykuł, ale (...)  

Wypowiedź mecenasa nie słyszalna z powodów technicznych. 

Tomasz Szkaradnik Mecenas: 

- Również tutaj w tym zakresie, ustawa wprost mówi, że Wójt powołuje Komisję Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i również wprost z ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi wynika, że do tej komisji mogą wejść tylko osoby przeszkolone w 

zakresie [niezrozumiałe] Panu Radnemu na jego pytanie, czy na jego propozycję, żeby Rada 

również brała [niezrozumiałe] [niesłyszalne].  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Natomiast ja jeszcze uzupełnię tutaj słowa Pana Mecenasa. Radni, również Radna Barbara 

Kubas, również jest członkiem takiej komisji, to tak by było, czyli przepraszam, czyli 

przedstawiciel rady również jest w Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze... Tak proszę jeszcze o głos prosi Radny Powiatowy Leszek Bujok.  
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Radny Powiatowy Leszek Bujok 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie głosu. Chciałem tylko tak trochę wyjaśnić tą 

informacja, którą przekazał tutaj Pan Radny, Pan Stanisław. W kwestii partycypacji 

poszczególnych gmin Powiatu Cieszyńskiego, czy możliwości partycypowania poszczególnych 

gmin Powiatu Cieszyńskiego w wspólnych inwestycjach, budowach, czy remontach dróg 

powiatów, taka możliwość jest i niektóre gminy, czy może większość gmin z tego korzystała, przy 

czym były różne wysokości poziomu partycypacji. Jedne gminy dokładały się 50% danej 

inwestycji, jedne gminy około 30%, a niektóre gminy nie dokładały się wcale. W zeszłym roku był 

taki, w zeszłym i w tym roku się to ciągło, był taki trochę zgrzyt, ponieważ jedna ze z gmin 

Powiatu Cieszyńskiego pomimo podjęcia uchwały o partycypacji w kosztach remontu jednej z 

dróg, wycofała się z tego i powiat [niesłyszalne] własnych pieniędzy. Natomiast wiem, że na 

Związku Komunalnym Ziemi Cieszyńskiej te rozmowy są w dalszym ciągu prowadzone, żeby może 

ustandaryzować zakres współpracy gmin z powiatem i okazało się, że opracowanie standardów 

wcale nie jest takie proste. Jednym, to co odpowiada jednym gminom nie do końca odpowiada 

innym. I obawiam się, że, znaczy obawiam się i myślę, że ta, może się tak okazać, że znowu jedne 

gminy będą się dokładały więcej, inne gminy będą się dokładały mniej. Ale to już jest kwestia 

przyszłości. Natomiast szanowni Państwo, jeżeli mielibyście taką ochotę i wolę, ja wystąpiłem z 

wnioskiem, czy z zapytaniem do [niezrozumiałe] Zarządu Dróg Publicznych o udzielenie takiej 

informacji, jaka była wysokość partycypacji finansowej i rzeczowej poszczególnych gmin Powiatu 

Cieszyńskiego w inwestycjach drogowych wywoływanych przez Powiat Cieszyński. Uzyskałem 

taką informację. Ona znajduje się, jeżeli, ona jest dość obszerna i dość długa, liczy kilkanaście 

stron. Jeżeli bylibyście Państwo zainteresowani na stronie, na stronach starostowa powiatowego 

[niezrozumiałe]. Mogę tylko powiedzieć, bo mam tutaj to, mam ją przed sobą, że na przykład w 

zestawieniu wydatków poszczególnych gmin za lata 2017-2023 na terenie Gminy Istebna ani 

powiat, ani gminy, ani gmina, ani żadne, jak gdyby nie były wykonywane żadne inwestycje. 

Mówimy o latach 2017-2023, taki okres czasowy [niesłyszalne].  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękujemy bardzo Panu Radnemu za uzupełnienie wypowiedzi. Czy są jeszcze jakieś pytania, 

jakieś sprawy? Proszę, Pan Wójt prosi o głos.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, bieżąca działalność to jedno, natomiast promocja naszej 

pięknej gminy to drugie i tak jak mówiłem, tak jak tutaj wśród radnych też z klubu, żeśmy 

rozmawiali jeszcze wcześniej, staram się i będę się starał, żeby promocja naszej gminy była jak 

najszersza i obejmowała jak największy zasięg terytorialny. Ostatnio mieliśmy takie zdarzenia 
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tutaj u nas na terenie gminy, ale to nie może się odbywać bez dobrej współpracy z naszymi 

stowarzyszeniami, przedsiębiorcami, organizacjami, ale też i z tymi instytucjami, które mogą 

wspomóc przede wszystkim finansowo. A to są, to jest Samorząd Województwa Śląskiego, to jest 

Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego i właśnie udało się w zeszły piątek, mogliśmy 

oglądać relacje z Istebnej, między innymi w programie ''Pytanie na Śniadanie''. Odwiedzili też 

świąteczną wioskę w Remizie w Koniakowie. W piątek i sobotę odbyło się takie wielkie 

wydarzenie, czyli rozpoczęcie sezonu, inauguracja sezonu narciarskiego na szczycie naszego 

Złotego Gronia i na stoku. Odwiedziło nas wtedy dużo samorządowców, przedstawicieli z branży 

turystycznej. W sobotę również w naszej Trójwsi nadawał znowu, nadawała ogólnopolska 

telewizja TVN w takim popularnym programie, no nie wiem kto z Państwa ogląda, ale jest to taki 

program dosyć popularny, ''Dzień Dobry TVN'' i również też tam były pokazywane uroki i miejsca, 

które warto odwiedzić i dlaczego warto przyjechać do Gminy Istebna, te miejsca były 

pokazywane. Tak samo finansowanie całego tego przedsięwzięcia. Muszę Państwu powiedzieć, 

że Gmina Istebna nie poniosła z tego tytułu żadnych kosztów i to są kwoty spore, bo jeżeli się 

ktoś z Państwa orientuje, to to idzie w dziesiątki, w zasadzie setki tysięcy złotych taka promocja 

na antenach ogólnopolskich. Również w sobotę kilka razy mogliśmy naszą piękną Trójwieś 

oglądać w TVP Info. Więc tak tylko króciutko podliczając to są kwoty rzędu 300 tys. zł. To akurat 

jest do sprawdzenia ile relacje na stacjach ogólnokrajowych, ogólnopolskich, ile kosztują za 

poszczególne relacje. Także nie zawsze też, chcę też tutaj powiedzieć, że to się akurat udało bez 

kosztowo, natomiast no nie zawsze też promocja jest możliwa bez wkładu własnego, dlatego też 

jak Państwo na pewno zauważyliście zabezpieczyliśmy środki też na promocje naszej gminy, 

naszego bogactwa kulturowego, walorów turystycznych, to co jeszcze się może wydarzyć i co się 

wydarzy. Także tak jak mówiłem jak tylko będzie się pojawiała możliwość realizacji promocji 

naszej w stacjach takich tych ogólnopolskich, ale też i lokalnych, bo każde media są ważne. Będę 

się starał pozyskiwać środki z zewnątrz, albo tak jak to miało teraz miejsce przyciągnąć tutaj 

stacje ogólnokrajowe i starać się, żeby były, żeby te, ta promocja była realizowana przez urzędy, 

które chcą nam pomóc. Także bardzo serdecznie wszystkim dziękuję, ale dziękuję też naszym 

przedsiębiorcom, organizacjom, tym, którym się chciało. Pogoda akurat była taka jak w zimie 

powinna być. Dzisiaj już mamy na zewnątrz trochę inaczej, ale wszystkie te organizacje i 

stowarzyszenia, które się zaangażowały w tą promocję dwudniową, w zasadzie nawet 

trzydniową, bo i w niedzielę też tu były różne media. Chciałem im z tego miejsca bardzo 

serdecznie podziękować, bo to jest nasze wspólne dobro, wspólny cel, żeby nasza gmina była jak 

najszerzej promowana, żeby do nas ludzie przyjeżdżali. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś kwestie? Nie widzę. Chciałam tutaj z tego miejsca 

serdecznie podziękować pracownikom. Podziękowania składam na ręce kierowników. Proszę 
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kierowników o złożenie też podziękowań pracownikom w swoich referatach. Dziękuję Wójtowi za 

ten miniony rok, Pani Wicewójt, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik za trud i pracę włożoną w działania 

na rzecz Gminy Istebna. Dziękuję wam drodzy radni za również to, że jesteście, że jesteście czujni 

przede wszystkim, zwracacie pewne uwagi na pewne kwestie, pewne sprawy. Docieramy się 

między sobą i przede wszystkim uzupełniamy i to to jest ważne i tego nam życzę na tą nową 

kadencję naszą. Tutaj chciałam również mieszkańcom Gminy Istebna życzyć przede wszystkim 

zdrowych, spokojnych, rodzinnych świąt i chwil pełnych rodzinnego ciepła i rodzinnej atmosfery, 

bo wiemy, że dzisiejszy świat biegnie niesamowicie i właśnie te chwile rodzinne powinny być 

najbardziej przez nas świętowane. Także teraz te święta niech takie będą bardzo rodzinne. A na 

nowy rok wszystkim życzę tak jak i zdrowia i szczęścia, tak życzę cierpliwości, a czasami też i 

pokory, bo dzisiejsza sesja, dzisiejsze obrady pokazały nam, że musieliśmy cierpliwie i pokornie 

czekać na to, aż siła wyższa, tutaj akurat internet i sprawy techniczne pozwolą nam dalej 

procedować nasze tutaj obrady Rady Gminy Istebna, także tego nam i mieszkańcom życzę 

właśnie, żebyśmy cierpliwie pewne rzeczy w nowym roku przyjmowali, znosili, a tak jak tutaj 

pokazał ten dzień, te obrady, jakżeśmy cierpliwie poczekali, to dobrnęliśmy do końca. Jesteśmy w 

ostatnim punkcie. Możemy życzyć sobie teraz wszystkiego dobrego. Także z mojej strony to tyle. 

Jeszcze o głos prosi Wójt Gminy.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Również przy tej uroczystości, w tak wspaniałym miejscu, 

urządzenia techniczne troszeczkę nam może próbowały przeszkadzać, ale doszliśmy do końca. 

Czas piękny, wspaniały. Jesteśmy przed świętami Bożego Narodzenia, więc z tego miejsca 

wszystkim mieszkańcom, ale też wszystkim tym, którzy nas w tym czasie będą odwiedzać, chcę 

złożyć najserdeczniejsze życzenia. Spokojnych, radosnych, rodzinnych świąt w takiej atmosferze 

tej błogości żłóbka betlejemskiego i dzieciątka, które się tam narodziło, niech nam błogosławi na 

każdy dzień nowego roku. W nowym roku żebyśmy również do siebie podchodzili z szacunkiem, z 

tolerancją, z uśmiechem, z życzliwością wszyscy, bo tylko w takiej atmosferze możemy budować i 

dbać o rozwój naszej małej ojczyzny, jaką jest Gmina Istebna. Wszystkim tutaj obecnym, ale też 

wszystkim tym, którzy nas odwiedzają, oglądają i będą odwiedzać życzę zdrowych, spokojnych, 

radosnych świąt i szczęśliwego nowego roku. Dziękuję bardzo.  
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W dyskusji wzięli udział: 

- Radny Rady Powiatu Leszek Bujok 

- Radny Rady Powiatu Leszek Bujok 

- Kazimierz Łacek - (Ad Vocem) 

- Władysław Małyjurek 

- Łucja Dusek 

- Sołtys wsi Koniaków Jan Gazur 

- Magdalena Gazur 

- Dyrektor CUW Teresa Krowicka 

- Kazimierz Łacek 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

- Radny Rady Powiatu Leszek Bujok 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

  

9. Zakończenie posiedzenia. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo i tutaj jeszcze chcę uzupełnić i po raz drugi podziękować, bo naprawdę te stroje 

nasze tutaj regionalne, które pokazują naszą tożsamość są przepiękne i dziękuję wszystkim, 

którzy na ten uroczysty dzień dzisiaj, tą sesję uroczystą założyli właśnie ten strój. Nie trzeba było 

was długo pytać, o tak to skwituje. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XII sesję Rady 

Gminy Istebna. 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy Istebna 

  

Przygotował: Magdalena Rucka 


